
Protokół Nr XLI/2022 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 27 września 2022r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 16,00 

 

Ad  1. 

Dnia 27 września 2022r. odbyło się  XLI-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Jolanta Żaczek 

- Główna Księgowa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Monika Cieślak 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi gminy 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych, co 

stanowiło 100 % obecnego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Tadeusza Ledwójcika, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  

w punkcie 9 g) uchwały dotyczącej zmiany uchwały Nr XIX/112/2020 Rady Gminy Łączna  

z dnia 24 czerwca 2020r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości 

położonej w miejscowości Zalezianka gmina Łączna. Chodzi o zmianę załącznika do 

uchwały, uchwała była przyjęta przez Wysoką Radę w kwestii przekazania w użyczenie 

gruntów na terenie byłej szkoły w Zaleziance Stowarzyszeniu Łączna nas łączy. Chodzi                  

o realizację projektu LGD – wiaty przy szkole w Goździe i Zaleziance jak również budowa 

siłowni zew. przy szkole w Zaleziance. Załącznik graficzny do tej uchwały lokalizuje                      

w innym miejscu urządzenia na tym terenie, który został przekazany przy Szkole                               

w Zaleziance. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie do 

porządku obrad w punkcie 9 g) uchwały dotyczącej zmiany uchwały Nr XIX/112/2020 Rady 

Gminy Łączna z dnia 24 czerwca 2020r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie 

nieruchomości położonej w miejscowości Zalezianka gmina Łączna. 

Za – 14/14 obecnych radnych. Wniosek został podjęty jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzoną zmianą                    

w punkcie 9 g) 

Za – 14/14 obecnych radnych.   

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów specjalnych, 

doradców zawodowych, psychologów i terapeutów pedagogicznych zatrudnionych                          

w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Łączna 

b) zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok w Gminie Łączna 

c) ustalenia wysokości dopłat do cen taryfowych dostarczonej wody i odprowadzanych 

ścieków do kanalizacji na terenie Gminy Łączna 

d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2022-2030 

f) zaciągnięcia kredytu 

g) dotycząca zmiany uchwały Nr XIX/112/2020 Rady Gminy Łączna z dnia 24 czerwca 

2020r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości położonej               

w miejscowości Zalezianka gmina Łączna 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia: 

a) 29 czerwca 2022r. 

b) 8 sierpnia 2022r. 

c) 22 sierpnia 2022r. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Wisowaty – zabrał głos, jest wśród nas nasza 

koleżanka p. Jolanta Żaczek, która awansowała na Panią Dyrektor Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Łącznej w zw. z czym musiała zrezygnować z pełnienia funkcji Radnej 

Gminy Łączna. Chciałbym w tym momencie podziękować jej za współpracę, za pracę                        

w Komisji Społecznej, za pracę w Radzie, za trafne głosowania, za miłą atmosferę, za 

koleżeńskość. Chciałbym życzyć na nowej drodze pani Dyrektor Szkoły pomyślności, 

spełnienia życzeń, planów, żeby nasza współpraca między szkołą, a Radą układała się jak 

najlepiej. Dziękuję bardzo w imieniu wszystkich radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady wręczył Pani Jolancie Żaczek kwiaty, Przewodnicząca Rady 

również złożyła podziękowała za współpracę. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Jolanta Żaczek – podziękowała, te 

13 lat które spędziłam w Radzie było dla mnie ogromnym doświadczeniem. Bardzo wiele się 

nauczyłam, poznałam bardzo wiele osób, rozwinęło mnie to jako człowieka i uwrażliwiło na 

wiele potrzeb społecznych. Mam nadzieję, że będę to kontynuować jako Dyrektor Szkoły i że 

przyczyni się to do rozwoju naszej gminy, bo szkoła to też uczniowie i przyszłość naszej 

gminy. Liczę na ogromną współpracę, która już jest pomiędzy Państwem, Panem Wójtem, 
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Sekretarzem, Panią Skarbnik, że będzie się to układać jak najlepiej. Z mojej strony 

zapewniam, że zawsze przyjmę każdego z Was na terenie naszej Szkoły, porozmawiam. 

Jestem otwarta na współpracę. Dziękuję za wszystko i liczę na wsparcie ponieważ jest to dla 

mnie coś nowego, praca Dyrektora nie jest łatwa ale mam nadzieję, że będzie ona owocna. 

Przewodnicząca Rady – podziękowała Pani Jolancie Żaczek za obecność. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Jolanta Żaczek opuściła salę obrad. 

 

Ad  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 29 czerwca 2022r. do dnia 27 września 2022r. przedstawił  Wójt 

Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

30 czerwca - w posiedzeniu Rady Powiatu Skarżyskiego, obecność ta zw. była głównie                  

z faktem inwestycji na naszym terenie którymi była zainteresowana gmina i przekazaniem 

wszystkich informacji które wspólnie z Wysoką Radą ustaliliśmy, 

15 lipca - w starostwie skarżyskim, w spotkaniu w sprawie projektu drogi powiatowej do 

Zagórza, kwestie zw. ze stanowiskiem gminy dot. wyrażenia opinii o zakresie projektu 

przygotowywanego przez ZDP ale i gminę. Gmina uczestniczy finansowo w przygotowaniu 

tego projektu. Jednym z elementów, które było przedmiotem spotkania dot. wykonywania 

wjazdów na nieruchomości położone przy projektowanej drodze. Stanowisko moje jest takie, 

że zgodnie z mpzp wszystkie działki, które w tym planie są objęte zabudową jednorodzinną 

mają otrzymać wjazdy na posesje. Pozostałe mają być odtworzone. 

18 lipca - w spotkaniu z pracownikami Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie w/w 

inwestycji,   

              - w uroczystym przekazaniu promes w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach. Wysokość promesy 25 600,00 zł. Gmina 

Łączna zajęła I miejsce w rankingu gmin w powiecie skarżyskim, bowiem w pierwszym 

kwartale 2022r. złożyliśmy najwięcej wniosków w ramach programu „Czyste powietrze”. 

2 sierpnia - w spotkaniu z właścicielem firmy przewozowej DARIAN p. Dariuszem 

Kurdzbartem w sprawie rozliczania przewozów realizowanych na naszym terenie, 

8 sierpnia - w posiedzeniu nadzwyczajnym Rady Gminy Łączna, 

17 sierpnia - w spotkaniu z Dyrektorem Delegatury Krajowego Biura Wyborczego                

w Kielcach p. Adamem Michcikiem w sprawie organizacji wyborów uzupełniających                       

w Łącznej, 

22 sierpnia - w posiedzeniu nadzwyczajnym Rady Gminy Łączna, 

26 sierpnia - w spotkaniu z Dyr. M. Czyżem z ZDP w sprawie realizacji inwestycji 

powiatowej objętej dofinansowaniem z „Polskiego Ładu”, 

29 sierpnia - w PGE Dystrybucja w sprawie przywrócenia zasilania na ujęciu wody                             

w Zaleziance, mieliśmy awarię zw. z przecięciem kabla elektrycznego zasilającego to ujęcie 

wody, 

7 września - w Święcie Szkoły w Łącznej, 

8 września - w ZTM Kielce w sprawie waloryzacji stawek za realizowane usługi przewozowe 

linii nr 12 do Klonowa, 

14 września - w uroczystościach Podwyższenia Krzyża Świętego w sanktuarium na Świętym 

Krzyżu, 

20 września - w posiedzeniu ZGGŚ w Bielinach poświęconym wykonaniu budżetu Związku 

za I półrocze 2022 roku, 
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21 września - w podpisaniu aktu notarialnego na nieruchomość stanowiącą drogę w Podłaziu 

w kierunku Krzyżki,  

       - w spotkaniu z architektem p. Wojciechem Głowackim w sprawie PFU zalewu Jaśle, 

chcemy w  ramach funduszy, które otrzymaliśmy w ramach ZGGŚ z Polskiego Ładu tj.                

1 800 000 zł, przygotować PFU na zagospodarowanie terenu przy zbiorniku Jaśle i koncepcji 

na całość zagospodarowania terenu wokół całego zbiornika. W tej chwili PFU już jest na 

ukończeniu. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2022 rok, 

- w sprawie powierzenia stanowiska dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej          

p. Jolancie Żaczek,                                      

- w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości  przeznaczonych do 

dzierżawy, 

- w sprawie przeniesienia wydatków budżetu Gminy Łączna na 2022 rok, 

- w sprawie przygotowania Gminy Łączna w zakresie wsparcia państwa gospodarza (HNS), 

- w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dyrektorowi Zespołu Szkolno-Przedszkolnego                

w Łącznej,    

- w sprawie ogłaszania przetargów pisemnych lub ustnych ograniczonych dla rolników 

indywidualnych na sprzedaż nieruchomości rolnych,           

- w sprawie upoważnienia kierownika GOPS do prowadzenia postepowań w sprawach 

dotyczących wypłaty dodatku węglowego,             

- w sprawie ustalenia i ogłoszenia regulaminu przetargu na dzierżawy na okres do 3 lat 

nieruchomości rolnych położonych w obrębie Czerwona Górka,           

- w sprawie przedłużenia powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Łącznej, 

- w sprawie ogłoszenia konkursu na kandydata na stanowisko Dyrektora Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Łącznej, 

- w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Kierownika ZGK. 

 

Trwa „Termomodernizacja Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej” dofinansowana                 

z „Polskiego Ładu” oraz modernizacja budynku użyteczności publicznej wraz                                   

z zagospodarowaniem terenu i zapleczem technicznym budynku poczty w miejscowości 

Kamionki - finansowana z nagrody w konkursie „Rosnąca Odporność”. 

Obie realizacje prowadzi firma M BUD Zbigniew Odrzywolski z Występy. 

Poprzez Stowarzyszenie „Łączna nas łączy” dobiega końca realizacja projektu pn. „Budowa 

infrastruktury rekreacyjnej w miejscowościach Gózd i Zalezianka” w ramach umowy                           

z Województwem Świętokrzyskim. Dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 wynosi 126 214,00 zł. 

W lipcu ogłoszono przetarg na przebudowę drogi gminnej w msc. Gózd tzw. Laski działka               

nr 45 oraz 183/2. W postępowaniu przetargowym wpłynęło 5 ofert: najdroższa na kwotę                

523 647,90 zł, najtańsza  319 910,58 zł. Ofertę najtańszą złożyła firma Kowex z Pawłowa,               

z którą Gmina podpisała umowę na wykonawstwo prac. Termin końcowy realizacji robót to              

30 września 2022r. 

 

Ponadto: 

- 10 października odbędzie się przetarg drugi pisemny na sprzedaż działki o pow. 1,4424 ha         

w Goździe 23/3, 

- 21 września został podpisany akt notarialny między gminami Łączna i Suchedniów              

w sprawie nabycia działek drogowych, w tym m. in droga do Krzyżki, 
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- nadal trwa proces regulacji własności w Księgach Wieczystych dotyczących poszerzeń pasa 

drogowego w miejscowości Osełków, 

- w dniu 10 października br. zostanie zamieszczony komunikat w sprawie wydzierżawienia 

miejsc handlowych pod cmentarzem w Łącznej na okres Wszystkich Świętych, 

- w połowie października rozpocznie się układanie instalacji elektrycznej pod oświetlenie 

uliczne w Łącznej – do węzła Zalezianka. 

 

W ostatnim czasie Urząd: 

- wystawił 36 tytułów wykonawczych z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na kwotę 23 461,80 zł za rok 2021; wykonano windykację miękką 

(telefoniczną) w celu ściągnięcia należności, 

- wystawił wezwania do złożenia deklaracji w sprawie wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz wezwania w sprawie różnic między osobami zameldowanymi               

a wskazanymi w deklaracji, 

- przeprowadził dwie kontrole posesji z legalności odprowadzania nieczystości ciekłych ze 

zbiorników bezodpływowych, 

- udzielał pomocy w uzupełnieniu deklaracji dot. źródeł ciepła, sporządzał wydruk 

potwierdzenia realizacji w/w zgłoszenia, 

- wykonał altanę śmieciową na parkingu Urzędu Gminy, 

- wykonał pięcioletni przegląd zbiornika Jaśle, 

- zlecił wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej zagospodarowania zbiornika Jaśle, 

- zlecił przeprowadzenie procedury przetargowej i rozliczeniowej zadań zgłoszonych do 

Polskiego Ładu, w najbliższych dniach ogłoszenie przetargów, 

- trwa realizacja inwestycji na oczyszczalni ścieków, zakończono etap kompletowania 

dokumentacji i w najbliższych dniach rozpoczną się prace budowlane. 

 

Realizacja wniosków z sesji: 

- w okresie wakacyjnym dwukrotnie koszono trawę na placu zabaw w msc. Kamionki oraz 

przy GMINNEJ BIBLIOTECE PUBLICZNEJ, 

- koszono pobocza oraz rowy przy drogach gminnych w msc. Ostrów, Łączna, Gózd, Stara 

Występa, Zajamnie, Zagórze, Osełków, Stawik, Kamionki, 

- we wrześniu na prośbę BIBLIOTEKI skoszono trawę przy placu przy świetlicy 

środowiskowej w Zagórzu, 

- trwają prace polegające na czyszczeniu chodnika z ziemi oraz trawy w msc. Kamionki oraz 

Łączna, 

- na prośbę radnego Podzagnańszcza, we wrześniu wykoszono pobocza przy drodze w msc. 

Podzagnańszcze Dołki oraz obkoszono chodnik przy drodze powiatowej w msc. 

Podzagnańszcze, 

- trwają prace remontowe na drogach gminnych, remonty cząstkowe przeprowadzone zostały 

na drodze przy cmentarzu, „galerówce” oraz ulicy Osiedlowej w Kamionkach. Dalsze prace 

zaplanowane są na e7 w msc Gózd oraz Łączna, wykonawca napraw czeka na sprzęt, 

nawierzchnia wszystkich miejsc które zostały przewidziane do naprawy ma być sfrezowana             

i położona nowa. 

- 23 września br. podpisana została umowa na przygotowanie dokumentacji projektowej drogi 

gminnej w msc. Jaśle, budowa jezdni 5 m szerokość z poboczami chodnikiem wodociągiem 

oświetleniem i wjazdami na posesję, 

- zamontowano nowy przystanek autobusowy przy e7 przy Osełkowie, 

- trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji projektowej drogi Podłazie-Krzyżka.  

Został podpisany akt notarialny ostatni element który był wstrzymujący wykonanie projektu                

i pozwolenia na budowę w miejscowości Podłazie-Krzyżka. 
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Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, w okresie między sesjami nie było posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w  okresie 

między sesjami Komisja nie odbyła żadnego posiedzenia.  

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami odbyła się Komisja Społeczna 31.08.2022r. była to komisja objazdowa po 

szkołach.  

Tematyka posiedzenia: Stan przygotowania szkół do nowego roku szkolnego 2022/2023,                 

w kolejności: Szkoła Podstawowa w Zaleziance, Zespół Szkół w Goździe, Zespół Szkolno-

Przedszkolny w  Łącznej. 

Wnioski: 

1. W Szkole Podstawowej w Zaleziance konieczna jest wymiana pieca. 

2. W Zespole Szkół w Goździe konieczny jest remont Sali gimnastycznej oraz 

zagospodarowanie terenu wokół altany. 

3. W Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łącznej: 

1/ usunięcie zalegającej pryzmy ziemi z boiska, 

2/ naprawa bramy wjazdowej na teren szkoły i chodnika, 

3/ naprawa elewacji budynku, 

4/ wykonanie odwodnienia nad wejściem do budynku szkoły oraz modernizacja odwodnienia 

budynku, 

5/ rozpoznanie i usunięcie ubytków w instalacji c.o. jak również zabezpieczenie przecieków 

dachu. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,         

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła posiedzenie 08.08.2022r. 

Tematyka posiedzenia: Rozpatrzenie petycji Pana Patryka Janusza Król w sprawie utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy na terenie naszej gminy. Młodzieżowa Rada Gminy może 

powstać na wniosek Wójta gminy, samorządu uczniowskiego, studenckiego z terenu danej 

gminy. Wnioskodawca nie jest mieszkańcem ani naszej gminy, ani powiatu, ani 

województwa. W zw. z tym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wypracowała wniosek                  

w formie uchwały Nr 1/2022 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 8 sierpnia 2022r.                

w sprawie opinii dotyczącej rozpatrzenia petycji Pana Patryka Janusza Król w sprawie 

utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Wniosek pochodzi od osoby nieuprawnionej w zw.              

z powyższym pozostaje bez dalszego rozpatrzenia. Komisja wnosi aby Wysoka Rada ten 

wniosek przegłosowała. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków                  

i Petycji. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Stanowisko Komisji zostało podjęte jednogłośnie. 

 

Ad. 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy między sesjami 

wpłynęły następujące pisma:  
1/ 12.07.2022r. Wojewoda Świętokrzyski wszczęcie postępowania nadzorczego do uchwały  

nr XXXVIII/234/2022 Rady Gminy Łączna z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie zmian                  

w Regulaminie określającym wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania 
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nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród a także 

wysokości, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego                     

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łączna, gdzie wątpliwości organu 

nadzoru budzi zapis § 4 w części określenia daty wejścia w życie uchwały. Na to wszczęcie 

została wystosowana w dniu 12.07.2022r. odpowiedź, informująca iż poprawne zapisy 

wejścia w życie uchwały zostaną uwzględnione w uchwale dotyczącej zmiany w/w uchwały. 

Dnia 04.08.2022r. Wojewoda Świętokrzyski przysłał nam rozstrzygnięcie nadzorcze, które 

stwierdza nieważność uchwały w części dotyczącej § 4 w zakresie sformułowania: „z mocą 

obowiązującą od 1 września 2022 roku”. 

2/ 25.07.2022r. Gmina Sędziszów, zwracam się z Apelem o wsparcie po spaleniu odbudowy 

basenu w Sędziszowie, bardzo proszę o zrozumienie trudnej sytuacji w jakiej znalazła się 

Gmina Sędziszów i udzielenie nam pomocy finansowej. Podpisał Wacław Szarek Burmistrz 

Sędziszowa. W załączeniu do pisma Apel. Przekazuję pismo do rozpatrzenia przez Komisję 

Finansowo-Gospodarczą. 

3/ 26.07.2022r. mieszkaniec gminy, pismo z prośbą o zmianę przeznaczenia części działek             

o nr 151, 153, 154 położonych w miejscowości Zalezianka. Powyższe działki ich części                  

w Studium przeznaczone są pod budowę farm fotowoltaicznych. Na tych działkach chciałbym 

wybudować farmę fotowoltaiczną. Zwracam się z prośbą o udział w Komisji Radnych na 

której będzie rozpatrywany mój wniosek. Przekazuję pismo do Komisji Finansowo-

Gospodarczej. 

4/ 19.09.2022r. Zakład Gospodarki Komunalnej w Łącznej, prośba o podjęcie uchwały                   

w sprawie ustalenia dopłat do cen taryfowych dostarczonej wody i odprowadzanych ścieków 

do kanalizacji na terenie Gminy Łączna. Dziś podejmujemy tą uchwałę. 

5/ 19.09.2022r. Zakład Gospodarki Komunalnej w Łącznej, prośba o dokonanie zmian 

środków finansowych w budżecie i zwiększenie dotacji w zw. z ogrzewaniem budynków oraz 

zimowym utrzymaniem dróg. Pismo również trafi do Komisji Finansowo-Gospodarczej. 

Pierwsza część pisma dotycząca zwiększenia kosztów z tytułu opłaty za energię cieplną                   

o 201 262,21 zł jest umieszczona w uchwale, którą dziś będziemy podejmować, natomiast 

dotacją do zimowego utrzymania dróg 90 tys. zł zajmie się Komisja Finansowo-Gospodarcza. 

Radny Nyga – zabrał głos, mieszkańcy wsi Jęgrzna pytają ile wyniosły koszty dożynek i jakie 

honorarium otrzymały poszczególne zespoły. Napisałem zapytanie do Pana Wójta jako sołtys 

i radny wsi Jęgrzna w dniu 17 sierpnia. Odczytał pismo. Proszę o odpowiedź                                      

w przewidzianym terminie na pytania dotyczące dożynek 2022r. które odbyły się w dniu                   

14 sierpnia 2022r. na placu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej, ile wyniósł 

całkowity koszt dożynek, ile wyniosło honorarium dla poszczególnych zespołów, proszę               

o odpowiedź na piśmie. Otrzymałem odpowiedź 14 września tj. po terminie, bo na odpowiedź 

na zapytanie jest 14 dni. Odczytał odpowiedź, GBP w Łącznej jako główny organizator 

informuje że całkowity koszt dożynek wyniósł 54 500 zł. To nie jest odpowiedź. Dalej, koszty 

dożynek objęły występy 4 zespołów, występ kabaretu, prowadzenie przez konferansjerów, 

wynajęcie sceny, obsługę techniczną, ochronę sceny, placu, nagłośnienie, sanitariat, 

dodatkowo wykonane zostały dekoracje kościoła i sceny, kotyliony dożynkowe, wieniec 

dożynkowy, plakaty i zaproszenia, nagrody za konkursy, a także zapewniony został 

poczęstunek przyrządzony i serwowany na placu przez Koła Gospodyń i OSP. Przez dwa lata 

nie odbyły się dożynki, a w 2019 roku koszt dożynek wyniósł 40 tys. zł. Nie ma odpowiedzi 

w piśmie na moje drugie pytanie. Nie dotrzymał Pan Wójt terminu odpowiedzi. 

Zwrócił się do Wójta, czytał Pan w sprawozdaniu, że chce Pan robić drogę na Krzyżkę, przez 

pola, nie wiem komu tą drogę pan robi, dla mieszkańców Podłazia chyba. Zrobi pan drogę 

przez wieś wtedy mieszkańcy będą mieli większą wartość działek. Skusiłbym się zrobić drogę 

na Krzyżkę przed przejazdem bo tam jeszcze objazd, a tam z jakiej racji. 
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Wczoraj radni pokazywali na facebooku jak nas wypominają odnośnie Jaśli że niewykoszone, 

nikt tam nie pilnuje porządku, nie ma teraz radnego z tej miejscowości może Pan zadba o ten 

zbiornik Jaśle żeby nas nie wypominali w Internecie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos i zwrócił się do radnego Nygi w kwestii 

nie udzielenia w terminie odpowiedzi. Na odpowiedź mam 30 dni. 

Radny Nyga – zauważył, na zapytanie jest 14 dni. Niech Pan to sprawdzi. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do Radnego Nygi, kwestie zw.                            

z organizacją imprez to kwestie biblioteki gminnej. Zatem wszystkie kwestie zw.                            

z wynajęciem zespołów muzycznych, organizacją, wypełnieniem punktów programu dożynek 

organizuje Gminna Biblioteka Publiczna. GBP otrzymuje środki w budżecie gminy na swoją 

działalność i w sprawozdaniu, które co roku Dyrektor Biblioteki składa Radzie są również 

kwestie zw. z organizacją imprez. Jeśli chodzi o dożynki to w budżecie gminy zostały 

zapisane konkretne kwoty, za którymi Pan radny głosował.  

Przewodnicząca Rady – upomniała Radnego Nygę, teraz pan Wójt ma udzielony głos. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – kontynuował wypowiedź, ponieważ mogły radnemu 

umknąć pewne kwestie poprosiłem Dyrektor Biblioteki o przygotowanie odpowiedzi na Pana 

pismo. Myślę, że odpowiedzi były wyczerpujące, jednak nic nie stoi na przeszkodzie aby na 

najbliższej Komisji Społecznej zadać pytania i poprosić Dyrektor aby przedłożyła dokumenty 

dot. umów z artystami i poinformowała jakie kwoty zostały im zapłacone. Wszystko jest do 

sprawdzenia. Myślę, że Pani Dyrektor może przygotować kserówki umów.  

Jeśli chodzi o drogę na Krzyżkę, hipokryzja określa w zachowaniu człowieka dwulicowość, 

jeśli Pan Nyga mówi słowa, że przy drodze na Krzyżce nie ma domów to nie należy drogi 

budować, a chce Pan robić Galerówkę przy której też nie ma domów. Należy zweryfikować 

swoje postawy. Mamy problemy dot. spraw własnościowych, jeżeli dzisiaj mamy sytuację 

gdzie dana droga jest naszą własnością i możemy składać wnioski o fundusze zewnętrzne to 

tylko głupiec podchodzi do realizacji inwestycji drogowych dla gminy Łączna w ten sposób. 

Jeśli mamy możliwość złożenia wniosku o pieniądze zew. na inwestycje drogową to należy to 

robić. Ta droga jak i Galerówka i inne gdzieś prowadzą i mają komunikować ludzi, ułatwiać 

im życie, mają powodować że zwiększa się wartość działek. Niestosowne jest pytanie po co 

taką drogę robić. 

Radny Litwiński – zwrócił się do radnego Nygi, nie zrozumie syty głodnego. Z Jęgrznej są 

trzy wyjazdy, z Podłazia po zamknięciu szlabanu nie mamy żadnego wyjazdu. Droga                   

w Krzyżce przez całą wioskę została zrobiona w pięknym standardzie z rowami, z wjazdami, 

z poboczem, to jest jedyny łącznik. O te 500 metrów staram się od 30 lat, żeby połączyć wsie, 

żebyśmy mieli wyjazd. Był też mój znaczny wkład w tym, że droga została uwłaszczona dla 

gminy Łączna. Teraz nadarza się okazja, że możemy sięgnąć po środki zew. i ją zrobić, jest to 

nasze okno na świat. 

Zwrócił się z prośbą do Pana Wójta i Kierownika Wydziału Technicznego, na komisji 

objazdowej z przedstawicielami ZDP w Skarżysku byliśmy na drodze na skrzyżowaniu                     

w stronę Zagórza, w chwili obecnej nie da się zjechać z drogi w kierunku kościoła, zrobił się 

grzbiet i trzeba uciekać na pobocze na lewo, jest to niebezpieczne. Jadąc od kościoła                        

w kierunku Podzganańszcza pod most zrobił się grzbiet, nie da się praktycznie już przejechać 

osobówką. Na mój wniosek do Dyrektora Czyża na tej komisji objazdowej żeby to sfrezować 

powiedział że jeśli sfrezują te grzbiety to droga się rozjedzie. To jest hipokryzja, droga już się 

rozjechała. Przejechałem przez całe Podłazie i oprócz dwóch odcinków na końcu Podłazia, 

gdzie ubytków nie ma, na pozostałej drodze naliczyłem 96 ubytków, niektóre znaczne.  

Spotykając się z ludźmi w sklepach itp. zarzucają nam że nic nie robimy, nie mamy biuletynu 

żeby ludzie wiedzieli co Rada i Urząd robi. Jest wiele spraw, o których mieszkańcy nie 

wiedzą.  
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Wniosek ludzi jest żeby zrobić przejście dla pieszych koło Kafejki. Proszę żeby zająć się                     

z powrotem tą sprawą i zwrócić się do ZDP, Policji żeby umieszczenie tego przejścia było 

możliwe.  

Zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego z prośbą o odkrzaczenie odcinka drogi               

w kierunku Wzdołu i uzupełnienie masy asfaltowej przy drodze gminnej za torami w prawo, 

jest tam znaczny ubytek na zakręcie i również proszę o odkrzaczenie. Przepraszam za moją 

emocjonalną wypowiedź. 

Radny Nyga – zabrał głos i zwrócił się do Wójta, nic takiego nie powiedziałem że tam nie ma 

domów tylko zapytałem w jakim celu ta droga. Na odpowiedź na zapytanie jest 14 dni, nie                    

30, szkoda że Pan Wójt nie zna terminów. 

Radny Januchta – zabrał głos w temacie dróg powiatowych, czy istnieje jakakolwiek szansa 

na naprawienie w tym roku chociaż częściowo drogi do Zaskala. W temacie dróg, bardzo 

zasadną rzeczą jest to co powiedział Radny Litwiński, że ludzie nie mają świadomości czyja 

to jest droga. Jest to droga ZDP, a my jesteśmy obarczani wszystkim co się dzieje złego                   

i stanem drogi. Od wypaczenia drogi mija ładnych parę miesięcy, oprócz obietnic ZDP nie 

zrobił z tym nic, nie ma też żadnych przymiarek do czegokolwiek. Ludzie są sfrustrowani, na 

tej drodze niszczą samochody, zawieszenia. W sezonie letnim jest duże obciążenie tej drogi, 

zresztą cały czas jest ruch od strony Bodzentyna. Sam ten zakręt to jest bardzo niebezpieczne 

miejsce i powinniśmy coś zrobić w tym temacie. Spróbujmy coś zrobić. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, w swoim sprawozdaniu wspomniałem 

o wizycie w ZDP i na sesji Rady Powiatu. Poruszałem tam kwestie zw. z naprawą dróg, nie 

tylko tej drogi. Na sesji Rady Powiatu występowałem w kwestii inwestycji dot. remontów. 

Wspominałem również o tym zakręcie przy wiadukcie, który poruszył Radny Litwiński. 

Wszystkie sesje są nagrywane, mieszkańcy mogą usłyszeć moją wypowiedź. Pani 

Przewodnicząca Rady też zabierała głos na tej sesji na temat inwestycji zw. z drogami 

powiatowymi. Ten odcinek od Podzagnańszcza do Zaskala w kierunku do Bodzentyna jest 

bardzo obciążony. Powiat ogłosił przetarg na remont tej drogi i przeznaczył na ten odcinek 

ok. 1 km 130 tys. zł. Okazało się, że firma która dała najniższą kwotę wycofała się                       

z remontu, a kolejna firma zaproponowała kwotę 230 tys. zł. Zadałem w rozmowie 

telefonicznej z przedstawicielem ZDP pytanie czy powiat dołoży brakujące 100 tys. zł i do 

dnia dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi. Jeśli zdarzy się wypadek na tej drodze kto 

weźmie za niego odpowiedzialność. Nie jest tak, że za wszystko odpowiada gmina i Wójt, 

ponieważ za to co jest w kwestii powiatu odpowiada powiat. Dzisiaj powiat chętnie by wziął 

starodroże siódemki, a nam przekazał drogi do remontu. W sprawozdaniu przedstawiłem 

kwestie zw. z wykonaniem inwestycji gminnych i podałem kwoty. Jeśli odcinek 500 mb drogi 

3 metrowej kosztuje nas ponad 300 tys. zł przy dwóch warstwach asfaltu i podbudowie                        

z kruszywa łamanego to przeznaczenie na remont odcinka 1 km 130 tys. zł przez ZDP to za 

mało. 

Radny Januchta – zabrał głos, mam tą świadomość tylko co się musi stać żeby ktoś ten 

odcinek drogi naprawił. Jaki procent mieszkańców ma podobną świadomość jak ja. 

Rozumiem, że piłka jest po stronie powiatu ale zróbmy wszystko żeby coś z nich wydusić. 

Przewodnicząca Rady – poparła radnego Januchtę, to co Pan mówi jest słuszne, róbmy 

wszystko żeby coś wydusić z powiatu. Ja na tej sesji, o której mówi Pan Wójt byłam, byli 

również radni: Mendak, Krawczyńska, Pani Sołtys Ksel. Pokazywałam radnym powiatowym 

zdjęcia dróg: Podzagnańszcze na Zaskale i Klonów. Jestem za tym żeby jechać jeszcze raz 

większą grupą i powiedzieć o problemach, które są w naszej gminie. Głównie mam na myśli 

Zaskale i Klonów, na chwilę obecną to jest największy problem, te drogi są nieprzejezdne. 

Radny Mendak – zabrał głos, cały problem drogi Zaskale-Podzagnańszcze jest przez to że nie 

ma drogi pomiędzy Występą, Klonowem, Psarami a Bodzentynem, trwa również remont 

drogi Suchedniów, Wzdół przez Michniów i cały ruch jest na trasie Zaskale-Wzdół. Gdyby 
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były te dwie drogi to transport by się rozdzielił i nasze drogi by się tak nie psuły. Wszystkie 

drogi są ważne. Potwierdzam słowa Przewodniczącej Rady, że byliśmy w Starostwie. 

Radny Wisowaty – zabrał głos w sprawie remontu poczty, jaki jest zakres robót. Sądziłem, że 

będzie ujęty cały plac, a za ogrodzeniem jest bałagan. Czy będzie to uprzątnięte, czy 

zakrzaczenie będzie wycięte. Czy ma to robić ta sama firma. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, zakres prac 

obejmuje termomodernizację budynku, dochodzi zaplecze techniczne które ma być 

wybudowane, całość inwestycji zamyka się w ogrodzonym placu. To co jest poza 

ogrodzeniem zostanie uprzątnięte po zakończeniu. Dlaczego nie całość, to są koszta, 

zamknięcie tego terenu powiedzmy do połowy, utwardzenie, wtedy koszty by wzrosły                     

i moglibyśmy tego nie wykonać, bo nie starczyło by pieniędzy. Teren z tyłu w większości 

wykorzystujemy jak dotąd na składowanie materiału do uzupełniania dróg gminnych. 

Radny Wisowaty – zauważył, tam nie może być takiego składowiska jak do tej pory, wygląda 

to okropnie. ZGK ma swoje zaplecze i ewentualnie tam może składować materiały. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, tam było 

składowane tylko kruszywo, nie mamy takiego swojego terenu gdzie moglibyśmy ten 

materiał składować, nie kupujemy go nie wiadomo w jakich ilościach.  

Radny Januchta – zabrał głos, na wprost posesji Zaskale 35 w tej chwili nie jest to już basen 

przeciwpożarowy tylko wybetonowane miejsce które kiedyś służyło jako basen 

przeciwpożarowy. Czy jesteśmy w stanie pomóc mieszkańcom w zagruzowaniu tego. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, musimy się z tym 

zapoznać, sprawdzić status, czy jest to strategiczny punkt znajdujący się na podkładach 

geodezyjnych. Dalsza procedura to Starostwo, nadzór budowlany. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, mamy wiadomość od administratora 

aby używać mikrofonów. 

 

Ad. 9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów specjalnych, doradców zawodowych, psychologów i terapeutów pedagogicznych 

zatrudnionych w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Łączna. 

Radny Wykrota – zapytał, doradca zawodowy u nas nie istnieje. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, od 1 września tego roku nie istnieje 

natomiast jest już zrobiony w komplecie z innymi stanowiskami, bo nie wykluczam że coś 

takiego wejdzie w trakcie roku szkolnego. Pedagog specjalny jest od 1 września już w naszej 

szkole, psycholog jest i zajęcia terapeutyczne. Natomiast doradca zawodowy na ten moment 

jest wpisany żeby nie podejmować kolejnej uchwały. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XLI/244/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 września 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok w Gminie Łączna. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, przed sesją został rozdany radnym i sołtysom projekt 

II uchwały, nad którym teraz będziemy głosować. W projekcie II są naniesione nowe kwoty, 

które wczoraj na komisjach zostały wyjaśnione. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLI/245/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 września 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen taryfowych dostarczonej 

wody i odprowadzanych ścieków do kanalizacji na terenie Gminy Łączna. 

Księgowa ZGK p. Monika Cieślak – zabrała głos, proszę o naniesienie zmian w projekcie 

uchwały: 

- § 3 otrzymuje brzmienie: „Dopłaty, o których mowa w § 1 i w § 2 będą obowiązywać od 

dnia 22 września 2022r. do dnia 30 września 2023r. do nowych taryf…”, 

- § 6 otrzymuje brzmienie: „Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Świętokrzyskiego i wchodzi w życie z mocą wsteczną od 22 września 2022r.”, 

- § 7 wykreślamy, zmiana w § 6 i § 7 jest zw. z tym że uchwała o dopłatach jest to akt prawa 

miejscowego i ogłoszenie uchwały w Dzienniku Urzędowym jest obowiązkowe. 

- ostatnia zmiana dot. uzasadnienia do uchwały. Ostatnie zdanie otrzymuje brzmienie: 

„W tym stanie udziela się dopłat z budżetu Gminy dla odbiorców – indywidualnych 

gospodarstw domowych zgodnie z kwotami zawartymi w uchwale do nowych taryf 

dotyczących zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Łączna na kolejny okres tj. od 22 września 2022r. do 30 września 2023r.”. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, na komisjach połączonych zostały złożone wnioski, 

czy radni którzy je składali podtrzymują swoje wnioski. 

Radny Wykrota – odpowiedział, podtrzymuję swój wniosek. 

Radny Nyga – zabrał głos, wniosek Wykroty to była decyzja Wójta żeby zlikwidować dopłaty 

do ścieków, a dotację do wody zwiększyć o 9 gr. Wydaje mi się to nieuzasadnione, tym 

bardziej że wnioski były takie żeby co roku zmniejszać o połowę dopłatę do cen ścieków. 

Skłaniam się do wniosku radnej Pająk żeby zmniejszyć dopłatę do ścieków o połowę,                           

a dopłatę do wody pozostawić bez zmian. 

Przewodnicząca Rady – zauważyła, czyli podtrzymuje Pan mój wniosek. 

Radny Nyga – odpowiedział, tak. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy są jakieś inne wnioski. Nie ma. Proszę Radnego 

Wykrotę o powtórzenie swojego wniosku. 

Radny Wykrota – wniosek aby dopłatę do ścieków zlikwidować w całości, a dopłatę do wody 

zwiększyć o 9 gr na 0,65 zł. 
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Przewodnicząca Rady – poinformowała, mój wniosek był taki aby dopłatę do ścieków                       

z kwoty 1,68 zł zmniejszyć na 0,84 zł, a dopłata do wody żeby została na tym samym 

poziomie czyli 0,56 zł. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku radnego Wykroty o zlikwidowanie 

w całości dopłaty z budżetu gminy do ścieków. 

Za – 7, przeciw – 7/14 obecnych radnych. 

Wniosek nie został podjęty. 

 

Przewodnicząca Rady – teraz przegłosujemy kolejny wniosek radnego Wykroty dotyczący 

zwiększenia dopłaty do wody o 9 gr. 

Radny Wykrota – zabrał głos, wycofuję swój wniosek o podwyższenie dopłaty do wody. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, wobec tego proszę o przegłosowanie mojego 

wniosku aby dopłata do ścieków została zmniejszona o połowę, tj. na kwotę 0,84 zł. 

Za – 8, przeciw – 6/14 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów za. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie mojego wniosku o pozostawienie dopłaty 

do wody na tym samym poziomie. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, zgodnie z przegłosowanymi wnioskami proszę                   

o naniesienie zmian: 

- § 1 pkt. 1 kwota dopłaty pozostaje bez zmian, 

- § 2 pkt. 1 kwota 1,68 zł zostaje zmieniona na 0,84 zł, 

- § 3 otrzymuje brzmienie: „Dopłaty, o których mowa w § 1 i w § 2 będą obowiązywać od 

dnia 22 września 2022r. do dnia 30 września 2023r. do nowych taryf…”, 

- § 6 otrzymuje brzmienie: „Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Świętokrzyskiego i wchodzi w życie z mocą wsteczną od 22 września 2022r.”, 

- § 7 wykreślamy, 

- ostatnie zdanie uzasadnienia do uchwały otrzymuje brzmienie: „W tym stanie udziela się 

dopłat z budżetu Gminy dla odbiorców – indywidualnych gospodarstw domowych zgodnie             

z kwotami zawartymi w uchwale do nowych taryf dotyczących zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Łączna na kolejny okres tj. od 

22 września 2022r. do 30 września 2023r.”. 

Radny Chaba – zapytał, czy te zmiany będą dotyczyły też zakładów przemysłowych na 

terenie naszej gminy. 

Księgowa ZGK p. Monika Cieślak – odpowiedziała, tylko gospodarstwa domowe. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi poprawkami 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLI/246/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 września 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny Litwiński – zapytał, ile teraz będzie kosztował m3 ścieków brutto. 

Księgowa ZGK p. Monika Cieślak – odpowiedziała, 8,43 zł brutto. 

 

Ad. 9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok. 

Radny Nyga – zapytał o zadanie inwestycyjne roczne w 2022r. z rozdziału 60016 droga 

Podłazie - projekt, to jest droga Podłazie-Wiącka czy Podłazie-Krzyżka. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, Podłazie-Krzyżka. Ale w tej chwili nie 

ma tej propozycji o którą Pan pyta, to było podjęte na poprzedniej sesji. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLI/247/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 września 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2022-2030. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLI/248/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 września 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLI/249/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 września 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 g) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały Nr XIX/112/2020 Rady Gminy Łączna z dnia 

24 czerwca 2020r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości 

położonej w miejscowości Zalezianka gmina Łączna. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, zmiana dotyczy 

zmiany Załącznika graficznego do uchwały z 2020r. w której Państwo radni użyczyli 

Stowarzyszeniu Łączna nas Łączy działkę przy byłej szkole w Zaleziance na zorganizowanie 

tam miejsca, które jest realizowane w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich przez 

LGD wokół Łysej Góry. Na tym terenie już została wybudowana wiata, a także stworzona 

siłownia zew. Zmiana polega na tym że w 2020r. ta siłownia zew. była planowana przy 

samym ogrodzeniu przy drodze, nie może w tym miejscu ona powstać i dlatego ten teren jest 

przesunięty ok. 30 m wgłąb działki. Ale jest to w ramach tej samej działki, te same 

powierzchnie, tylko lokalizacja przesunięta wgłąb działki. Pozostałe zapisy uchwały pozostają 

bez zmian. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XLI/250/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 27 września 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna: 

a)  z dnia 29 czerwca 2022r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 29 czerwca 2022r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 14/14 obecnych radnych). Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do 

protokołu. 

b) z dnia 8 sierpnia 2022r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 8 sierpnia 2022r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 14/14 obecnych radnych). Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do 

protokołu. 

c) z dnia 22 sierpnia 2022r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 22 sierpnia 2022r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 14/14 obecnych radnych). Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad.  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XLI–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela           Monika Pająk 


